
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 2. oktober 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Spørgsmål 2
Vil ministeren kommentere artiklen ”Slagsmål i retten: Prisen på skandalebiograf eksplo
deret”, Ekstrabladet.dk den 30. september 2024 og herunder redegøre for følgende:
Hvilke informationer er sendt til Folketingets Kulturudvalg til orientering om projektet og 
økonomien i Filmtaget før voldgiftssagen blev indledt, herunder oplyse om, hvordan det 
oprindelige projekt til 38,4 millioner kroner kan udvikle sig til et samlet beløb på 150 
millioner kroner?
Hvordan forventes den store ekstraudgift til Filmtaget at påvirke Det Danske Filminstituts 
langsigtede økonomi?
Hvad vil det betyde for Det Danske Filminstituts økonomi, hvis voldgiften går instituttet 
imod – hvad er ”worst case”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Espersen (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Soren.Espersen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Christian Schmidt
formand

1/1

Offentligt
KUU Alm.del - Spørgsmål 2

Kulturudvalget 2024-25


